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Protokół  Nr  XVII/2020 
z  sesji  Rady  Gminy  Sienno 

odbytej  w  dniu  17 lutego 2020 roku 
 
                Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy od godziny 9.00 do  godziny 11.30. 
Obradom  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman  Markiewicz. 
Protokołował  inspektor  UG  Barbara  Capała. 
 
W sesji uczestniczyli: 
1.Radnych Rady Gminy                                                                                             -  14   
2.Wójt Gminy Sienno                                                                                                 -  Mariusz Strąk 
3.Sekretarz  Gminy                                                                                                     -  Piotr  Dąbrowski 
4.Skarbnik Gminy                                                                                                       -  Jolanta  Karolik 
5.Radny Rady Powiatu Lipskiego                                                                          -  Paweł Niedziela 
6.Powiatowy Lekarz Weterynarii w Lipsku                                                       -  Monika Mączka 
7.Dyrektor ZSO w Siennie                                                                                        -  Czesław Sieczka 
8.Kierownik GOPS w Siennie                                                                                  -  Dorota Podsiadło 
9.Kierownik ZUK w Siennie                                                                                    -  Andrzej Lorek 
10.Dyrektor GOK w Siennie                                                                                    -  Anna Ziętala 
11.Sołtysi sołectw gminy Sienno                                                                           -  17 osób 
 
Porządek obrad:                       
1.Otwarcie obrad. 
2.Przyjęcie protokołu Nr XVI/2019 z sesji odbytej w dniu 30 grudnia 2019 roku. 
3.Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy. 
4.Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii na temat zagrożenia ASF. 
5.Przyjęcie uchwały w sprawie ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych. 
6.Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności przez osoby 
   bezdomne za pobyt w ośrodkach wsparcia – w schroniskach dla osób bezdomnych oraz schroniskach  
   dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 
7.Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 
    2020 – 2022. 
8.Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia gminnego programu osłonowego 
    w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu na lata 2019 – 2023. 
9.Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na petycję. 
10.Zatwierdzenie sprawozdań z pracy Rady Gminy i komisji problemowych za 2019 rok. 
11.Zatwierdzenie planów pracy Rady Gminy i komisji problemowych na 2020 rok. 
12.Informacja na temat korespondencji wpływającej do Rady Gminy. 
13.Interpelacje i wnioski. 
 
 
Przebieg  obrad : 
Ad.1.Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz.  Powitał Wójta Gminy, radnych,  
sołtysów i pracowników administracji obecnych na sesji. Po sprawdzeniu listy obecności stwierdził 
kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecny usprawiedliwiony był radny Paweł 
Pastuszka. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż po przesłaniu materiałów na sesję Wójt Gminy  zwrócił 
się z wnioskiem o wycofanie z porządku obrad punktów 9 i 10 dotyczących przyjęcia uchwał 
budżetowych – zmian w budżecie i zmian WPF. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk wyjaśnił, iż zmiany budżetowe miały zawierać tylko dwie kwestie, m.in. 
modernizację pomieszczeń na stołówkę w szkole w Jaworze Soleckim. Nie jest to sprawa pilna, tym 
bardziej, iż trzeba będzie poprawić dokumentację. W związku z natłokiem prac Pani Skarbnik nie 
zdążyła przygotować projektu uchwały, te zmiany zostaną przygotowane na najbliższą sesję. 
Nie zgłoszono pytań ani innych uwag do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad uwzględniający zgłoszoną zmianę. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad. 
Rada przyjęła porządek obrad w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 
15 radnych. 
 
Ad.2.Nie zgłoszono uwag do protokołu Nr XVI/2019 z sesji Rady Gminy Sienno odbytej w dniu 30 
grudnia 2019 roku. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu. 
Rada przyjęła protokół Nr XVI/2019 z sesji odbytej w dniu 30 grudnia 2019 roku, jednogłośnie, 14 
głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.3.Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy w okresie pomiędzy 
sesjami informując o następujących sprawach: 
- wydano dziewięć zarządzeń; 
- skierowano do Rady Gminy cztery projekty uchwał; 
- przeprowadzono konkurs na udzielenie dotacji na realizację zadania pn. „Prowadzenie drużyn piłki 
   nożnej....” i udzielono dotacji LKS Zawisza; 
- przeprowadzono konkurs na udzielenie dotacji na realizację zadań publicznych w zakresie 
   poradnictwa dla rodzin z problemem alkoholowym i udzielono dotacji Stowarzyszeniu Pomocy 
   Rodzinie w Siennie; 
- zawarto umowę z Miejskim Przedsiębiorstwem Robót Drogowych w Ostrowcu Świętokrzyskim  
   na modernizację dróg. 
Radna Jadwiga Gajos odnosząc się do informacji o wydaniu zarządzenia w sprawie ustalenia stawek 
czynszu za najem świetlic wiejskich, remiz i ich części zapytała, czy stawki czynszu wzrastają. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk potwierdził, a następnie wyjaśnił, iż było to konieczne z uwagi na znaczny 
wzrost ceny energii elektrycznej. Wójt podał stawki - za wynajem świetlicy, remizy i ich części na 
imprezy o charakterze rodzinnym 150 zł za jedną dobę, 400 zł za wynajem na cele komercyjne. 
Radna Cecylia Małaczek zapytała o stawki za godzinę wynajmu.  
Wójt Gminy poinformował, iż za wynajem świetlicy, remizy i ich części na imprezy o charakterze 
rodzinnym stawka wynosi 20 zł za jedną godzinę, za wynajem na cele komercyjne 60 zł za jedną 
godzinę wynajmu. 
Nie zgłoszono uwag ani innych pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.4.Przewodniczący Rady Gminy powitał Powiatowego Lekarza Weterynarii w Lipsku i udzielił mu 
głosu. 
Powiatowy Lekarz Weterynarii w Lipsku Pani Monika Mączka przedstawiła informacje nt. zagrożeń 
ASF poparte prezentacją multimedialną. Podała dane liczbowe  dotyczące stwierdzonych przypadków 
w skali powiatu i województwa i obszarów objętych strefami - niebieską, czerwoną i żółtą. 
Przedstawiła informacje nt. wymogów obowiązujących hodowców w poszczególnych strefach. 
Poinformowała o prowadzonych działaniach prewencyjnych tj. ostrzał sanitarny, prowadzenie 
przeszukiwań terenu celem odnalezienia padniętych dzików, kontrola stad trzody chlewnej pod kątem  
spełniania warunków bioasekuracji. Przedstawiła zasady przemieszczania trzody na obszarze objętym 
ograniczeniem oraz obowiązki ciążące na posiadaczu zwierząt w przypadku podejrzenia choroby                    
u zwierząt. Poinformowała o obowiązku oznakowania obszarów zakażonych i zagrożonych oraz 
obowiązującym na terenie całej Polski zakazie karmienia świni odpadami kuchennymi. 
Radny Julian Siwek odnosząc się do podanej informacji o prowadzonym odstrzale sanitarnym zwrócił 
uwagę, iż w obecnej porze roku są już prośne maciorki. 
Powiatowy Lekarz Weterynarii Pani Monika Mączka wyjaśniła, iż niektórzy myśliwi mieli co do tego 
obiekcje jednak trzeba zadać sobie pytanie, co jest priorytetem – czy dzikie zwierzęta, czy hodowla 
będąca czyimś dochodem. 
Radny Krzysztof Szpaczyński zapytał, czy ubój domowy trzeba zgłaszać wcześniej i czy obowiązuje 
również wykonanie badania. 
Powiatowy Lekarz Weterynarii potwierdziła. 
Nie zgłoszono innych pytań do przedstawionych informacji. 
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Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przybycie na sesję i przedstawienie informacji,                    
a następnie zamknął ten punkt obrad. 
Radny Krzysztof Sieczka opuścił salę obrad. 
 
Ad.5.Projekt uchwały w sprawie ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży 
pożarnych przedstawił Wójt Gminy Mariusz Strąk. Wskazał, iż proponuje wzrost ekwiwalentu z 14,00 
zł do kwoty 15,00 zł za każdą godzinę uczestnictwa w działaniu ratowniczym oraz  z 7,50 zł na 8,00 zł 
za każdą godzinę uczestnictwa w szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż 
Pożarną lub Gminę Sienno. Wójt Gminy poinformował również, iż zdecydowano o podwyższeniu 
kwoty ubezpieczenia strażaków z 10.000 zł na 30.000 zł. W przypadku jakiegoś zdarzenia, czy 
incydentu kwota odszkodowania będzie wyższa, również za pobyt w szpitalu.  
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek  
poinformował, iż Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  
Radny Krzysztof Sieczka powrócił na salę obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada Gminy przyjęła uchwałę Nr XVII/115/2020  w sprawie ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
ochotniczych straży pożarnych jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności przez osoby 
bezdomne za pobyt w ośrodkach wsparcia – w schroniskach dla osób bezdomnych oraz schroniskach  
dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi przedstawiła kierownik GOPS w Siennie Dorota 
Podsiadło. Wskazała, iż wymóg posiadania takiej uchwały pojawił się niedawno, z powodu nawału 
obowiązków nie była w stanie przygotować projektu na grudzień. Dalej kierownik GOPS tłumaczyła, iż 
jest to typowe określenie zasad odpłatności przy korzystaniu ze świadczenia, tak jak w przypadku 
usług opiekuńczych, czy pobycie w domu pomocy. Przyjęcie tej uchwały jest obligatoryjne, bo nie 
mieliśmy określonych zasad , gdyby pojawił się taki przypadek, że musimy umieścić osobę w 
schronisku. Jeszcze raz podkreśliła, iż przyjęcie tej uchwały jest obligatoryjne. Następnie 
poinformowała, iż na chwilę obecną nie mamy nikogo w schronisku i wyraziła nadzieję, iż nie trafi się 
taki przypadek ale przyznała, iż pewne tego typu rozmowy są prowadzone.  Gdyby jednak  pojawiły się 
osoby chcące umieścić się  w schronisku dla bezdomnych  to musimy posiadać w swoich zasobach tego 
typu uchwałę. Po podjęciu tej uchwały kierownik wystąpi do kilku schronisk o rozeznanie warunków                    
i dokonanie uzgodnień co do odpłatności. 
Radny Bohdan Przydatek zapytał o źródło finansowania. 
Kierownik GOPS w Siennie Dorota Podsiadło odpowiedziała, iż jest to w ramach własnych środków 
jako zadanie zlecone gminie. 
Radny Bohdan Przydatek zapytał, czy nie powinno być najpierw zabezpieczenie środków finansowych 
w budżecie, a później uchwała. 
Kierownik GOPS polemizowała w tej kwestii. Podsumowując wyjaśniła, że  nadmiar obowiązków nie 
pozwolił jej zająć się tym w grudniu, natomiast jeśli jest uchwała i pojawi się taki przypadek to 
dokonane zostaną stosowne zmiany w budżecie. 
Radny Bohdan Przydatek wskazał, iż nie można podejmować uchwał jeśli nie są zabezpieczone środki               
w budżecie na realizację, taka jest zasada zgodnie z ustawą o finansach publicznych. 
Kierownik GOPS w Siennie podkreśliła raz jeszcze, że obligatoryjne jest przyjęcie tej uchwały, a gdyby 
pojawiła się osoba, którą musimy umieścić w schronisku dla bezdomnych, w ślad za tym zwiększony 
byłby budżet. Jest to zadanie własne, tak jak i umieszczanie w domach pomocy społecznej. 
Radny Bohdan Przydatek wskazał, iż na domy pomocy społecznej są zabezpieczone środki w budżecie, 
natomiast na schroniska nie ma ani złotówki. 
Kierownik GOPS w Siennie jeszcze raz podkreśliła, że przyjęcie uchwały jest obligatoryjne, ustawa 
nakazuje posiadanie w swoich zasobach tej uchwały, a jeśli pojawi się taki przypadek to wówczas 
zostanie rozszerzony zakres środków. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk poinformował, iż bez podjęcia uchwały nie możemy przeznaczać środków 
na ten cel w budżecie. 
Nie zgłoszono innych pytań ani uwag do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia Oświaty i Kultury Krzysztof Sieczka poinformował, iż 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XVII/116/2020  w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności przez osoby bezdomne za pobyt w ośrodkach wsparcia – w schroniskach dla osób 
bezdomnych oraz schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi jednogłośnie, 14 
głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.7.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2020 – 
2022 przedstawiła Kierownik GOPS w Siennie Dorota Podsiadło. Wskazała, iż jest to kolejna uchwała 
obligatoryjna. Uchwała ta przyjmowana jest okresowo i kończył się okres jej obowiązywania. Dalej 
kierownik GOPS tłumaczyła, iż nie ulegają zmianie założenia programu. Uaktualnione zostały jedynie 
dane liczbowe , jak np. liczba świadczeniobiorców, liczba rodzin. W ramach Programu nadal będą 
działania zespołu interdyscyplinarnego,  asystenta rodziny i inne dotychczasowe  działania. 
Radna Cecylia Małaczek wskazała na zwiększenie liczby rodzin korzystających z asystenta rodziny – 
 w 2019 roku było tych rodzin 11 i zapytała, czy należy rozumieć, że sytuacja w rodzinach  się 
pogarsza, czy nasze środowisko biednieje. 
Kierownik GOPS w Siennie Dorota Podsiadło wyjaśniła, iż liczba rodzin objętych wsparciem asystenta 
rodziny zwiększyła się o trzy na przestrzeni ostatnich trzech lat.  Sytuacja jest tu złożona, w roku 
ubiegłym np. musieliśmy odebrać dziecko z rodziny. Taka sytuacja jest ostatecznością ale czasem 
lepiej ochraniać, niż miałaby się wydarzyć jakaś tragedia. Działania GOPS prowadzone przy 
współpracy z organizacjami i innymi jednostkami ukierunkowane są bardziej na ochronę, bo zawsze 
lepiej jest zapobiegać. W każdej z tych rodzin objętych wsparciem asystenta są dzieci w różnym wieku 
- nastoletnie i niespełna roczne, które są najbardziej narażone na sytuacje kryzysowe.  Praca z tymi 
rodzinami wymaga współpracy różnych służb – policji, szkół, służby zdrowia. Na koniec wypowiedzi 
kierownik GOPS raz jeszcze podkreśliła, iż lepiej zapobiegać różnym rzeczom, niż miałoby dojść do 
tragedii. 
Radny Bohdan Przydatek wyraził pochwałę co do treści Programu. 
Kierownik GOPS w Siennie Dorota Podsiadło wyraziła pochwałę dla współpracy ze Stowarzyszeniem 
Pomocy Rodzinie. Dzięki przemodelowaniu działalności stowarzyszenia była możliwość uruchomienia 
w roku ubiegłym usług psychologa i prawnika. Z tej formy skorzystało 68 osób ,  jest to duża liczba  
zważywszy, że program realizowany był tylko przez kilka miesięcy. Poinformowała, iż program będzie 
kontynuowany w roku bieżącym. 
Uwag ani innych pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia Oświaty i Kultury Krzysztof Sieczka poinformował, iż  
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XVII/117/2020 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2020 – 2022 jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.8.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia gminnego programu osłonowego 
w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu na lata 2019 – 2023 przedstawiła Kierownik GOPS 
w Siennie Dorota Podsiadło. Poinformowała, iż uchwała przyjęta w 2018 roku wymagała drobnej 
korekty tj. wykreślenia zapisów dotyczących świadczenia rzeczowego. 
Radny Bohdan Przydatek przekazał, iż w przypadku tej uchwały napisane jest wyraźnie z czego będzie 
finansowany program i o taki zapis mu chodziło kiedy zgłaszał uwagę przy pierwszej uchwale. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia Oświaty i Kultury Krzysztof Sieczka poinformował, iż  
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XVII/118/2020  zmieniającą uchwałę w sprawie ustanowienia gminnego 
programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu na lata 2019 – 2023 
jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
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Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. Następnie zarządził piętnastominutową 
przerwę do godziny 10.25. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
Po sprawdzeniu obecności Przewodniczący Rady Gminy stwierdził kworum. 
 
Ad.9.Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Sieczka odczytał treść petycji złożonej w interesie 
publicznym przez adwokat Renatę Sutor Rabka-Zdrój w zakresie zmiany przepisów prawa 
miejscowego. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Cecylia Małaczek przedstawiła projekt uchwały                 
w sprawie udzielenia odpowiedzi na petycję.  Nadmieniła, iż petycja powinna być skierowana raczej 
do organu ustawodawczego tj. Sejmu, a nie do rady gminy. 
Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XVII/119/2020 w sprawie udzielenia odpowiedzi na petycję jednogłośnie, 
14 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.10.Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz poinformował, iż sprawozdania z pracy Rady 
Gminy oraz komisji problemowych za 2019 rok zostały przekazane radnym w formie pisemnej i nie 
będą odczytywane. Zarządził głosowanie nad sprawozdaniami. 
Nie zgłoszono uwag do sprawozdania z pracy Rady Gminy za 2019 rok. 
Rada zatwierdziła sprawozdanie w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy 
skład 15 radnych. 
Nie zgłoszono uwag do sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej za 2019 rok. 
Rada zatwierdziła sprawozdanie w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy 
skład 15 radnych. 
Nie zgłoszono uwag do sprawozdania z pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji za 2019 rok. 
Rada zatwierdziła sprawozdanie w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy 
skład 15 radnych. 
Nie zgłoszono uwag do sprawozdania z pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów za 2019 
rok. 
Rada zatwierdziła sprawozdanie w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy 
skład 15 radnych. 
Nie zgłoszono uwag do sprawozdania z pracy Komisji Ochrony Zdrowia Oświaty i Kultury za 2019 rok. 
Rada zatwierdziła sprawozdanie w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy 
skład 15 radnych. 
Nie zgłoszono uwag do sprawozdania z pracy Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa 
Publicznego za 2019 rok. 
Rada zatwierdziła sprawozdanie w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy 
skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
 Ad.11. Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz poinformował, iż projekt Ramowego Planu 
Pracy Rady Gminy oraz projekty planów pracy komisji problemowych na 2020 rok zostały przekazane 
radnym w formie pisemnej. Zarządził głosowanie nad zatwierdzeniem planów pracy na 2020 rok. 
Nie zgłoszono uwag do Ramowego Planu Pracy Rady Gminy na 2020 rok. 
Rada zatwierdziła Ramowy Plan Pracy Rady Gminy na 2020 rok w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 
14 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Nie zgłoszono uwag do planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 rok. 
Rada zatwierdziła plan pracy w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 
15 radnych. 
Nie zgłoszono uwag do planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów na 2020 rok. 
Rada zatwierdziła plan pracy w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 
15 radnych. 
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Nie zgłoszono uwag do planu pracy Komisji Ochrony Zdrowia Oświaty i Kultury na 2020 rok. 
Rada zatwierdziła plan pracy w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 
15 radnych. 
Nie zgłoszono uwag do planu pracy Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego na 
2020 rok. 
Rada zatwierdziła plan pracy w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na ustawowy skład 
15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.12.Skarbnik Gminy Jolanta Karolik udzieliła wyjaśnień do przedłożonej informacji  pn. 
”Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za rok 2019”. 
Wskazała, iż zgodnie z ustawą prawo oświatowe gmina jest zobligowana do wypłaty wynagrodzenia 
nauczycielom. Kwoty, które gmina musiała wyrównać zostały wypłacone do końca  stycznia. 
Pytań nie zgłoszono. 
Skarbnik Gminy Jolanta Karolik odczytała Uchwałę nr Ra.81.2020 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 24 stycznia 2020 roku w sprawie opinii o prawidłowości 
planowanej kwoty długu, przyjętej przez Radę Gminy Sienno w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 
lata 2020-2030. 
Pytań nie zgłoszono. 
Skarbnik Gminy Jolanta Karolik odczytała Uchwałę nr Ra.82.2020 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 24 stycznia 2020 roku w sprawie opinii o możliwości 
sfinansowania przez Gminę Sienno planowanego deficytu w Uchwale Budżetowej na rok 2020. 
Pytań nie zgłoszono. 
Po wyczerpaniu przewidzianych do omówienia spraw Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt 
obrad.  
 
Ad.13.Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz przedstawił kalendarz imprez dla Powiatu 
Lipskiego na 2020 rok ze wskazaniem imprez planowanych w Gminie Sienno. W uzupełnieniu 
poinformował o zamiarze zorganizowania w Gminie Sienno obchodów 30-lecia samorządności, 
których nie uwzględniono w harmonogramie, bo nie zapadły jeszcze ostateczne ustalenia, co do 
terminu. 
Radny Krzysztof Sieczka podziękował w imieniu organizatorów za okazane wsparcie przy organizacji 
turnieju charytatywnego na rzecz ciężko chorego kolegi, byłego zawodnika „LKS Zawisza”. 
Podziękował radnym i sołtysom za uczestnictwo. Odzew przeszedł najśmielsze oczekiwania 
organizatorów. Ogłoszona była zbiórka publiczna, zorganizowany został turniej drużyn piłki nożnej 
halowej, w którym uczestniczyło 11 drużyn. Podziękował kołom gospodyń wiejskich z terenu gminy za 
przygotowanie potraw, którymi wszyscy się częstowali. Prowadzona była licytacja gadżetów 
sportowych, bo niektórzy przywieźli piłki z podpisami zawodników, koszulki , itp.. Zbiórka trwała 
jeszcze przez tydzień do 25 stycznia, w efekcie zaowocowało to kwotą ponad 31.000 zł, która 
komisyjnie przekazana została choremu koledze. Radny poinformował, iż na Facebooku prowadzona 
jest zbiórka na tzw. leki nierefundowane, można też przekazywać 1% podatku za pośrednictwem 
Fundacji „Pomocna dłoń”. Na koniec wypowiedzi radny raz jeszcze podziękował serdecznie w imieniu 
organizatorów za okazane zainteresowanie i wsparcie inicjatywy. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek przedstawił wnioski 
Komisji dotyczące realizacji inwestycji przy wsparciu kredytem w wysokości 1.000.000 zł: budowa 
parkingu przy SPZOZ w Siennie i cmentarzu parafialnym w Siennie; utwardzenie placu pomiędzy 
murem kościelnym a budynkiem Urzędu Gminy; dokończenie odcinka drogi asfaltowej ulica Szkolna 
do lasu; dofinansowanie dla powiatu do budowy drogi Janów - Sienno odciek na długości cmentarza. 
Radna Cecylia Małaczek wypowiedziała się w sprawie planowanej przez powiat kontynuacji 
modernizacji drogi Jawor Solecki – Sienno. Wskazała, iż należy zwrócić uwagę aby przy wykonaniu 
uwzględnić parking przy cmentarzu. Wszyscy wiemy jakie problemy są tam z zaparkowaniem, bywa to 
wręcz na sąsiedniej posesji albo samochody zatrzymują się aż w pobliżu wieży. Ta inwestycja jest od 
dawna oczekiwana przez mieszkańców, a teraz wręcz konieczna.  Obowiązek nakazuje nam 
zrealizowanie propozycji zgłoszonej przez Komisję Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa 
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Publicznego i prosi radnych o poparcie. Wskazała, iż pozostałe zgłoszone potrzeby są również 
konieczne,  są to niedokończone odcinki, ich wykonanie poprawiłyby możliwość przejazdu. 
Radny Krzysztof Sieczka poparł wniosek. Przypomniał, iż taki wniosek był wielokrotnie zgłaszany do 
budżetu przez radnych z Sienna, jest to konieczne, bo chodzi tu przede wszystkim o bezpieczeństwo            
w ruchu drogowym. W okolicach cmentarza nie ma miejsc parkingowych, droga jest wąska, blisko 
drogi jest zabudowa. Jest konieczne, żeby to wreszcie zrobić, tym bardziej, że jest powiązane z ciągiem 
drogi, która jest już zaczęta.  
Radna Jadwiga Gajos wyraziła poparcie dla tych wniosków i zgodziła się z argumentacją,  ale 
jednocześnie poprosiła o zwrócenie uwagi na bardzo zły stan budynku ośrodka zdrowia w Jaworze 
Soleckim. Ten problem był wielokrotnie zgłaszany przez radną i ciągle brakowało na to pieniędzy               
w budżecie. Wszyscy wiemy, jaki jest budżet ale uważa, że już nie można tego odkładać. W Jaworze 
Soleckim jest ponad tysiąc pacjentów, wielokrotnie wysłuchiwała uwag czekając w kolejce do lekarza.  
Poddała pod rozwagę, czy pilniejszy jest w tej chwili parking przy cmentarzu, który jest na pewno 
bardzo potrzebny, czy jednak ośrodek zdrowia. Poinformowała o wielkim zaangażowaniu lekarzy,                 
a przede wszystkim pielęgniarek, którzy są bardzo oddani i okazywaną troską starają się 
zrekompensować niedogodności, które dotykają pacjentów oczekujących na wizytę. Zwróciła się do 
komisji o rozważenie tej kwestii i znalezienie środków w budżecie, aby to wykonać w jak najszybszym 
czasie.  
Radny Julian Siwek zapytał, czy budynek ośrodka zdrowia w Jaworze Soleckim nie jest ogrzewany. 
Radna Jadwiga Gajos odpowiedziała, iż pomieszczenia są ogrzewane ale ciepło ucieka przez 
nieszczelne okna. 
Radny Bohdan Przydatek poparł wypowiedź radnej. Przypomniał, iż poruszał temat konieczności 
remontu ośrodka zdrowia w Jaworze Soleckim w grudniu ubiegłego roku. Warunki w ośrodku zdrowia 
są złe, z zewnątrz budynek również wygląda kiepsko, wypadałoby aby doprowadzić cały budynek do 
przyzwoitego stanu. W dalszej części wypowiedzi podkreślił, iż jako Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów w imieniu całej komisji popiera wszystkie wnioski Komisji Rolnictwa 
Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego. Jest za tym aby dokończyć drogę do Jaworu Soleckiego               
i aby powstał parking przy cmentarzu bo jest to przede wszystkim dla bezpieczeństwa. Samochody 
parkują aż pod wieżą i potem całe rodziny, często z małymi dziećmi idą w stronę cmentarza, aż strach 
na to patrzeć i trzeba dziękować, że jeszcze nie doszło tam do jakiegoś wypadku. Jest też potrzeba 
dokończenia krótkiego odcinka ul. Szkolnej, od szkoły zawodowej do lasu, z pętlą do zawracania, aby 
duże samochody np. Remondis miały możliwość zawrócenia a nie topiły się w błocie. Jest tam 50-70 
mb do zrobienia i wypadałoby to utwardzić szlaką. Również zasadny jest wniosek o utwardzenie placu 
między budynkiem urzędu gminy, murem kościelnym a zakładem pogrzebowym. Wykonywana tam 
była kanalizacja i pozostał teren nierówny, wypadałoby przykryć to nakładką asfaltową. Na koniec 
poinformował, iż Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów popiera wszystkie te wnioski. 
Sołtys wsi Tarnówek podziękowała za zakup sprzętu AGD do świetlicy i uzupełnienie lampy                    
w oświetleniu ulicznym, która była bardzo potrzebna. 
Radny Krzysztof Szpaczyński podziękował za wykonanie dachu na świetlicy. Poprosił również                         
o interwencję i zobligowanie właściciela posesji do wycięcia drzew wchodzących w drogę. 
Radny Paweł Krawczykowski zgłosił o rozebranie budynku gospodarczego przy szkole  w Gozdawie. 
Radna Ewa Mazur zapytała, na jakim etapie jest realizacja zgłoszonego przez nią wniosku o wycięcie 
drzew na placu gminnym w Eugeniowie. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk odpowiedział, iż realizacja wniosku została podjęta, dokładne informacje 
będzie można uzyskać po sesji u pracownika merytorycznego. 
Radna Jolanta Makuch wskazała, iż ma się odbyć spotkanie z firmą w sprawie fotowoltaiki, a czy będą 
realizowane gminne projekty odnośnie fotowoltaiki. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk wyjaśnił, iż kwestia wychodzących programów monitorowana jest na 
bieżąco, na tę chwilę nie ma programów dotyczących fotowoltaiki. Jeśli jakiś program się pokaże to na 
pewno będziemy chcieli z tego skorzystać ale najpierw musi być zrobiona dokumentacja techniczna            
i tu najpierw należałoby zrobić spotkania z mieszkańcami celem rozeznania. Dalej Wójt Gminy 
tłumaczył, iż dokumentacja wiąże się z pewnymi kosztami tak, jak przy solarach. W tej chwili 
zainteresowanie skierowane jest bardziej w stronę fotovoltaiki niż instalacji solarnych, bo jest to 
bardziej korzystne. Wójt wskazał, iż w tej chwili jest wiele firm na rynku i trzeba decydować się 
indywidualne. Poinformował, iż w najbliższy czwartek w siedzibie GOK odbędzie się spotkanie                 
w sprawie fotowoltaiki. Jest to firma prywatna, Gmina Sienno nie bierze udziału w realizacji zadania, 
którego celem jest montaż instalacji fotowoltaicznych dla budynków mieszkalnych. Wójt podkreślił, że 
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nie chce w żaden sposób wpływać na mieszkańców ani reklamować. Odcina się od tej sprawy, to 
mieszkańcy będą decydować, czy jest to korzystne dla nich, czy też nie. Na spotkanie można przyjść               
i posłuchać, do niczego to nie zobowiązuje. 
Radna Cecylia Małaczek zapytała, jak to funkcjonuje, bo sąsiednia gmina Rzeczniów weszła w projekt                
i będą realizować fotovoltaikę. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk wyjaśnił, iż był to projekt organizowany w partnerstwie trzech gmin, 
dostali dofinansowanie i realizują.  
Radna Cecylia Małaczek zapytała, co spowodowało, że nie możemy wejść w ten program. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk  odpowiedział, iż zakładaliśmy, że my jako gmina wejdziemy. Planowaliśmy 
połączenie i pompy ciepła i fotowoltaikę i solary zakładając, że taki projekt będzie miał większą siłę 
przebicia. Niestety nie udało się, wielkość połączonego projektu gminy sąsiedniej spowodowała, że oni 
dostali dofinansowanie. Wójt zapewnił, że Gmina Sienno jest na liście oczekującej, pula środków 
została przydzielona do któregoś miejsca, a pozostałe gminy czekają. 
Radna Cecylia Małaczek zapytała, w jakiej wysokości jest to dofinansowanie. 
Wójt Gminy odpowiedział, iż jest to 80%. 
Radny Bohdan Przydatek zapytał, czy jest jakiś postęp w działaniach w kierunku gazyfikacji. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk odpowiedział, iż złożone zostały wnioski, sprawa jest monitowana, 
oczekujemy na odpowiedź. Na  razie będzie to gaz ciśnieniowy, jeden zbiornik na dwie gminy, lub 
jeden na gminę w zależności od zapotrzebowania. Od tego zbiornika rozprowadzona zostanie siec 
przyłączy do odbiorców. Jeśli okaże się, że zapotrzebowanie jest wystarczająco duże pod kątem 
opłacalności, to dopiero wówczas może być podciągnięty gaz ziemny. Następnie Wójt Gminy odniósł 
się do zgłoszonych przez radnych problemów. Rozebranie budynku gospodarczego przy szkole                  
w Gozdawie jest zasadne i zostanie wykonane. Będą rozmowy z właścicielami odnośnie wycięcia 
drzew i udrożnienia drogi. W sprawie drogi Jawor Solecki Sienno Wójt wskazał, iż gmina Sienno ma 
najwięcej dróg powiatowych ze wszystkich gmin w powiecie. W ubiegłym roku wykonany był remont 
odcinka do Janowa wraz z przebudową mostu, gmina dofinansowała 195.000 zł. Na przebudowę 
dalszego odcinka już odbył się w br. przetarg, cena jest bardzo korzystna. Zasadnym jest aby 
dokończyć całość i wykonać również odcinek wzdłuż cmentarza. Przy tej modernizacji będzie 
wykonany parking przy drodze tzw. jodełka, ale też dobrze byłoby wykonać parking za cmentarzem. 
Odnośnie utwardzenia placu między budynkiem Urzędu Gminy a  murem kościelnym Wójt optował 
wstrzymanie się do czasu kompleksowej modernizacji budynku urzędu. Odnośnie  remontu ośrodka 
zdrowia w Jaworze Soleckim Wójt Gminy wskazał, iż nie da się zrobić wszystkiego od razu, a cała 
strona północna gminy była mocno zaniedbana. To już się powoli zmienia, są wykonywane drogi, 
wykonano modernizację świetlicy w Wierzchowiskach, strażnicy   w Jaworze Soleckim. Wójt wyraził 
nadzieję, że w ramach wnioskowanego przez komisję kredytu 1.000.000 zł na realizację zadań uda się 
wykonać docieplenie budynku ośrodka zdrowia wraz  z wymianą okien. Wójt Gminy poinformował 
również, iż budowa chodnika przy drodze wojewódzkiej jest cały czas procedowana, wskazał, iż to 
trwa już prawie trzy lata. 
Sołtys wsi Wierzchowiska Drugie zapytał o realizację drogi Wierzchowiska – Janów Kolonia. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk odpowiedział, iż priorytetem są drogi przy których są zamieszkałe posesje, 
a przy tej drodze nikt nie mieszka. Kosztorys opiewa na 1.300.000 zł i ponieważ jest to długi odcinek 
są co do tej drogi większe wymogi, dlatego też trzeba poczekać na możliwość dofinansowania. Wójt 
podkreślił, iż w pierwszej kolejności są wykonywane drogi przy zabudowaniach mieszkalnych, jak to 
uzgodnione zostało z radnymi. Prosił o cierpliwość. 
Nie zgłoszono innych wniosków. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz stwierdził, iż porządek obrad został wyczerpany               
i zamknął  XVII sesję Rady Gminy Sienno kadencji 2018 – 2023. 
 
 
                                                                               Przewodniczący  Rady  Gminy: Roman Markiewicz 
Sporządził :                                            
  insp. Barbara Capała                                                                                            


